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Offentligt referat fra bestyrelsesmødet i Hadsten Varmeværk A.m.b.a. den. 16.12.2021. 

 

Til stede: Niels Jørgen Bärtel, Kim Topp, Per N. Jensen, Henrik Winther, Lars K. Andersen, Jens 

Eskildsen og Palle Laugesen. 

 

Afbud: Flemming Nørgaard 

 

Dagsorden: 

 

1. Evt. bemærkninger til referatet fra mødet d.10.11.2021. 

2. Orientering fra driftschefen. 

3. Budget 2022. 

4. Tariffer 2022. 

5. Mødekalender 2022. 

6. Hadbjerg. 

7. Henvendelse fra Hadsten Vandværk. 

8. Evt. 

9. Næste møde. 

 

1. Evt. bemærkninger til mødet d. 10.11.2021. 

 

    Ingen bemærkninger til referat fra bestyrelsesmødet den 10.11.2021. 

 

2. Orientering fra driftschefen.   

  

a) Likviditet/forventet regnskab: Gennemgås på mødet. 

b) Netværksaflæsning: Der er indgået aftaler om antenneplacering og Kamstrup har været så 

venlige at søge om byggetilladelse. Ultimo januar forventes at påbegynde etablering af 

antennesites. Der er imidlertid endnu ikke afklaret hvilken teknologi der skal anvendes på 

antennen på Toftegårdsvej.  

c) Klager. Ingen. 

 

Det indstilles at: 

 

Orienteringen tages til efterretning. 

 

Beslutning: 

 

Orienteringen blev taget til efterretning. 

 

Budget opfølgning/forventet regnskab: 

Omsætning +1,3 mill. kr., Produktionsomkostninger . + 1,6 mill. kr. heraf halm + 1,5 mill. kr., 

forventet underskud for 2021 på-1,476 mill. kr. 

 

Likviditet gennemgået: 
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Ønsket om en kvartalsvis opfølgning på likviditetsbudgettet med noter, har ikke været muligt at 

realisere til noget brugbart. Vi fortsætter med graf og noter på månedsbasis. Fremover skrives 

noterne ind med nummer 1. gang og efterfølgende refereres til nummer.  

Likviditetsbudgettet for 2022 skal tage udgangspunkt i saldo på driftskonto pr. 01.01.2022. 

 

3. Budget 2022. 

 

Der regnes med en akkumuleret underdækning på ca. 50.000 kr. og et resultat på ca. -1.476.000 

kr.  

Der aktiveres udgifter på samlet set 1.288.500 på levetidsforlængelse af halmkedlerne, da de er 

afskrevet. Det vurderer vores revisor er mest korrekt. 

Henlæggelserne fra 2021 tilbageføres med 1.462.000 kr.  

Der regnes med en halmpris på 168 kr./MWh. 

Der er budgetteret med 700.000 kr. aktiveret. 

 

Det indstilles at: 

 

Budgettet gennemgås og vedtages. 

 

Beslutning: 

 

Budgettet blev gennemgået, tilrettet og vedtaget. 

 

Bonus og ekstra ferietillæg er nu konverteret til en del af basislønnen.  

 

Ledningsnet afskrives fremover over 30 år, da nettet er i en god stand. 

 

Der optages lån på ca. 7.150.000kr. i kommunekredit i forbindelse med byggemodning af 

Grønnebakken, Engshøj, Munkebakken og Ravngårdsvej. 

 

I forbindelse med konverteringen af SR-anlæg SCADA til IGSS indføres 2 faktorgodkendelse 

for at opnå en bedre It-sikkerhed. 

 

Produktionsomkostninger i alt konto 344998 er budgetteret til 18.358.090 kr. Salg af energi 

konto 111300 øges, således at beløbet svarer til produktionsomkostningerne. Dette medfører at 

varmeprisen pr. MWh øges fra 280,00 kr./MWh til 295,00 kr./MWh ekskl. moms. Overskuddet 

for 2022 forøges således med 935.160 kr. hvilket bevirker at tilbageført henlæggelser reduceres 

med 935.160 kr. fra 1.461.515 kr. til 526.355 kr. således at det budgetteret overskud for 2022 

forsat er på 1.494.563 kr. Likviditeten forbedres tilsvarende med 935.160 kr. i 2022. 

Vi har vedtaget en principbeslutning om, at salg af energi (forbrugsbidrag) skal matche 

produktionsomkostningerne fremover. 

 

Niels Jørgen Bärtel og Jens Eskildsen udarbejder et eksempel på et langtidsbudget. 
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4. Tarif 2022. 

 

Tarifferne for 2022 er uændret i forhold til 2021 bortset fra at afkølingskravet øges med 1 0C. 

afhængigt af fremløbstemperatur som tidligere aftalt. 

  

På sidste møde blev det foreslået at man skulle lade afkølingskravet stige med 2 0C. i stedet. 

 

Det indstilles at: 

 

Tarifbladet godkendes idet det åbenstående punkt afklares. 

 

Beslutning: 

 

Tarifferne for 2022 er uændrede med undtagelse af følgende: 

 

Forbrugsbidraget forhøjes fra 280,00 kr. til 295,00 kr. ekskl. moms. 

 

Afkølingstariffen forhøjes fra 1,05 kr. til 3,02 kr. ekskl. moms og afkølingskravet øges med 1 
0C. (afhængigt af fremløbstemperatur som tidligere aftalt) til 22 0C.  

 

Palle Laugesen lægger eksempel på tidligere udsendte forbrugerbrev med kurve for 

sammenhæng mellem fremløbstemperatur og afkølingskrav på BetterBoard. Vi fastholder den 

tidligere vedtagne strategi for afkølingskrav i forhold til fremløbstemperatur. 

 

Kurven for sammenhæng mellem fremløbstemperatur og afkølingskrav lægges på hjemmesiden, 

så forbrugerne har mulighed for at tilgå betingelserne for afkølingstariffen. 

 

5. Mødekalender 2022. 

 

Bestyrelsesformanden fremsender udkast til mødekalender. 

 

Det indstilles at: 

 

Mødekalenderen tilrettes og godkendes. 

 

Beslutning 

 

Mødekalenderen blev godkendt. 

 

 

UGE DAG Aktivitet 

8 Mandag d. 21. februar Årsregnskab 2021 samt 
beretning, dagsorden 

9 Torsdag d. 3. marts Tilretning af beretning samt 

oplæg generalforsamling 

13 Onsdag d. 30. marts Generalforsamling 

16 Onsdag d. 20. april Temamødedag 



4 

 

18 Onsdag d. 4. maj 1.Kvartalsregnskab 2022 

24 Tirsdag d. 14. juni Opfølgning 

34 Onsdag d. 24. august 2.Kvartalsregnskab 2022 

37 Onsdag d. 14 september Temamødedag 

45 Onsdag d. 9. november 3.Kvartalsregnskab 2022 

Brenchmark 2021 

50 Torsdag d. 15 december  Budget 2023 
 

Derudover blev der aftalt to temamøder henholdsvis den 20. april 2022 og den 14. september 

2022, hvor vi drøfter aktuelle emner i bestyrelsen som er lagt ind i ovenstående mødeplan. 

 

6.  Hadbjerg. 

 

Vi har nu nået de 101 boliger samt kommunens bygninger. Vi har aftalt med Cowi at de 

genberegner projektet primo januar. 

Der er udsigt til at ”håndværkerfradraget” bortfalder 1. april 2022. Dermed er der umiddelbart 

ikke andre muligheder for at gøre det mere attraktivt for restgruppen at tilslutte sig. Vi har gjort 

os overvejelser om vi kan tilbyde en rabat til de kunder der tilmelder sig inden hovedledningerne 

i deres gade nedlægges, så tilslutningen kan foregå i samme arbejdsgang. Dermed vil der være en 

besparelse i størrelsesordenen 5.000 kr., der kan udloddes til en potentiel kunde. 

 

Det indstilles at: 

 

Punktet drøftes. 

 

Beslutning: 

 

Punktet blev drøftet. 

 

Vi tilbyder en rabat på 5.000 kr. til de potentielle restkunder som tilmelder sig inden 

hovedledningen nedlægges i deres gade.  

  

7. Henvendelse fra Hadsten Vandværk. 

 

Vi har modtaget en henvendelse fra Hadsten Vandværks advokat, hvor man ønsker et tilsagn om, 

at vi kompenserer fra omkostninger til supplerende vandanalyser i forbindelse med udslip fra 

solvarmeanlægget – se venligst bilag. Det var lidt overraskende i forhold til den mundtlige  

tilbagemelding vi har modtaget fra Favrskov Kommune. Vi har derfor henvendt os til Favrskov 

Kommune og fået et svar der ligeledes ligger i portalen. 

 

Der er flere elementer i sagen. Der er den mere politiske, hvor det handler om at have en tvist 

med en anden lokal forsyningsvirksomhed. Dernæst er der det juridiske om det er et berettiget 

krav samt om det er i overensstemmelse med varmeforsyningslovens krav om ”nødvendige 

omkostninger” Sidste overvejelse kunne være om vi overhovedet er ansvarlige for udslippet, da 

det på tidspunktet for udslippet var Arcon-Sunmark der havde driftsansvaret for solvarmean-

lægget. 

 

Det indstilles at: 
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Punktet drøftes. 

 

Beslutning: 

 

Punktet blev drøftet. 

 

Lars K. Andersen blev bedt om af forlade bestyrelsesmødet, hvilket han gjorde. 

 

Palle Laugesen tager kontakt til Advokatfirmaet Miljø & Energi i Aarhus, og får dem til at 

udarbejde et samlet responsum i sagen for Hadsten Varme. 

 

Som et trin 2 vil vi undersøge, om det er muligt at udfase den problematiske inhibitor i 

solvarmevæsken, og hvilke konsekvenser det i givet fald vil medføre. 

 

CG Solar varetager garantiforpligtigelser på solvarmeanlægget efter at leverandøren Arcon-

Sunmark er afviklet. 

 

8. Evt. 

 

    Værket har skiftet firewall og i den forbindelse med at der er tegnet abonnement med firmaet IT-    

    relationer. 

 

9. Næste møde. 

 

Mandag, den 21.02 2022 kl. 19.00 

 

Niels Jørgen Bärtel 

Bestyrelsesformand 

 


